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柏拉图对话中的神话叙事及其价值归依 

胡孝根 

（浙江大学中文系，浙江杭州，310028） 

摘  要：柏拉图对话中的神话与希腊传统神话既有联系，又有区别。柏拉图在他的神话叙事中融入了大量哲学问
题，使之成为一种独特的思想方式，寓含着对人生重大问题的严肃思考，并对其思想建构具有十分重要的作用。在对
话中，神话思维和理性思维相互补充、相互依赖，共同描绘出人类复杂的精神世界图景，为人类认识自身提供了新路
径。
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On Plato’s mythic narration and its value for his philosophy 

HU Xiaogen

（Department of Chinese, Zhejiang University, Hangzhou 310028, China） 

Abstract:There’re some connections of and differences between Plato’s mythos and the ancient Greek 
mythology. Plato’s mythos are loaded with many philosophical questions, becoming a special way of tho
ught, which are full of serious thoughts about major life issues, and they play an important role for 
establishing his philosophy. Mythos and logos are connected with each other, thus forming the man’s c
omplicated mind, which can help people know themselves. 
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